
  

 

BR.0002.7.2022.AB 

 

PROTOKÓŁ NR  XLVIII / 22 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 26 maja 2022 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu Barbary Laskowskiej. Początek obrad – 

godzina 12.06.    

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Mariusz Piotrowski 

Zbigniew Rok 

  

  

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Skarbnik Powiatu Halina Mackiewicz, Sekretarz Powiatu Tomasz Dzierżanowski, radca 

prawny Katarzyna Żydek, dyrektorzy jednostek organizacyjnych powiatu oraz naczelnicy 

wydziałów, biur i samodzielnych referatów Starostwa Powiatowego w Zawierciu, zgodnie  

z załączoną do protokołu listą obecności.  

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska. Na podstawie 

listy obecności stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał, a tym samym prawomocność XLVIII sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. 

Poinformowała, że transmisja online z obrad sesji jest dostępna pod adresem: 

powiatzawiercie.sesja.pl oraz na stronie internetowej Starostwa Powiatowego w Zawierciu  

i w Biuletynie Informacji Publicznej.  Powitała radnych, Zarząd Powiatu ze Starostą 

Gabrielem Dorsem, dyrektorów jednostek organizacyjnych powiatu oraz pracowników 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu, biorących udział w posiedzeniu z racji sprawowanych 

funkcji, dziękując wszystkim za przybycie.   

 

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku obrad sesji.   

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przedstawiła wniosek Zarządu Powiatu 

w sprawie rozszerzenia porządku obrad sesji o punkt w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu 
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uchwały w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych 

zawodowych”. 

W uzasadnieniu wniosku wskazano, iż  wprowadzenie pod obrady Rady Powiatu 

Zawierciańskiego przedmiotowego projektu uchwały w powyższym trybie pozwoli na 

przekazanie rodzinom zastępczym zawodowym większych środków finansowych w możliwie 

najkrótszym czasie. W  powiecie zawierciańskim funkcjonują 4 rodziny zawodowe, w tym 

jedna pełniąca funkcję pogotowia rodzinnego. Zgodnie z obowiązującą uchwałą Rady 

Powiatu Zawierciańskiego z 2020 roku rodzina zastępcza zawodowa otrzymuje miesięczne 

wynagrodzenie brutto w wysokości nie mniejszej niż 2600 złotych, a rodzina zastępcza 

zawodowa pełniąca funkcję pogotowia rodzinnego nie mniejszej niż 3200 złotych. 

W związku ze wzrostem w bieżącym roku minimalnych stawek wynagrodzenia Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu – Organizator Rodzinnej Pieczy Zastępczej 

wygospodarował w tegorocznym budżecie jednostki środki finansowe na podwyższenie 

rodzinom zawodowym comiesięcznego wynagrodzenia  do kwot: 3000 złotych brutto dla 

rodziny zastępczej zawodowej i 3600 złotych brutto dla rodziny zastępczej zawodowej 

pełniącej funkcję pogotowia rodzinnego. Zwiększenie wynagrodzenia dla rodzin zastępczych 

nie wymaga dokonania zmian w budżecie powiatu.   

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

19 głosach „za”.  

   

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska ustaliła, że powyższy projekt uchwały, 

przekazany radnym drogą elektroniczną, rozpatrywany będzie w pkt 13 porządku obrad.   

W związku z wprowadzonymi zmianami kolejność pozostałych punktów porządku obrad 

zmienia się odpowiednio.   

  

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XLVII/22 z dnia 28 kwietnia 2022 roku.    

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu 

współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w  art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2021 rok”.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy w powiecie 

zawierciańskim w 2021 roku.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2022 rok  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2022 – 2026.    

9. Rozpatrzenie projektu uchwały ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Powiatu 

Zawierciańskiego.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej 

Powiatu Zawierciańskiego za 2021 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/462/22 z dnia  

24 marca 2022 r. w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu zawierciańskiego  

w 2022 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych.   
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu aktywów trwałych w postaci lokalu użytkowego na nieruchomości będącej w 

użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres 3 lat.   

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzenia dla 

rodzin zastępczych zawodowych.    

14. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

W celu usprawnienia prowadzenia sesji  zmieniony porządek obrad został przekazany radnym 

w wersji papierowej. 

 

 

Ad.3.) 

 

Protokół Nr XLVII/22 z dnia 28 kwietnia 2022 roku wobec brak uwag ze strony radnych  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 19 głosach 

„za”.    

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawił 

Starosta Gabriel Dors.   

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu odbył 3 posiedzenia w dniach: 28 kwietnia,  

10 maja i 24 maja br. zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

➢ podjął uchwały w sprawach:  

– zmian w budżecie powiatu na 2022 r. i zmian w planie finansowym; 

– zmiany uchwały Zarządu Powiatu z dnia 13 listopada 2020 r. w sprawie uchwalenia 

planu finansowego wydatków do środków otrzymanych z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych, zgromadzonych na wydzielonym rachunku dochodów; 

– powołania składu osobowego Powiatowej Rady Seniorów; 

– przyjęcia sprawozdania finansowego powiatu zawierciańskiego za rok ubiegły 

– przyznania dotacji dla: Stowarzyszenia Przyjaciół Wsi Szyszki z siedzibą w 

Szyszkach, Centrum Rozwoju Lokalnego z siedzibą w Zawierciu, Stowarzyszenia 

„Jurajskie Morsy” z siedzibą w Zawierciu oraz Chrześcijańskiego Stowarzyszenia 

Dobroczynnego  z siedzibą w Kluczach;   

– wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia lokalu użytkowego usytuowanego na 

nieruchomości Szpitala Powiatowego w Zawierciu; 

– realizacji przez Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu 

wydatków bieżących; 

– wydania opinii dotyczącej pozbawienia odcinka drogi kategorii powiatowej ul. 

Krakowskiej, ul. Rynek, ul. Żwirki i Wigury w miejscowości Wolbrom, gmina 

Wolbrom w powiecie olkuskim; 

– zatwierdzenia konkurów na stanowiska dyrektorów: w Zespole Szkół im. prof. 

Romana Gostkowskiego w Łazach,  w II Liceum Ogólnokształcącym im. Heleny 
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Malczewskiej w Zawierciu, w Zespole Szkół im. Hugona Kołłątaja w Zawierciu, 

Zespole Szkół im. Stanisława Staszica w Zawierciu.  

 

➢ przyjął informację o konkursie na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Zawierciu, który nie został przeprowadzony z uwagi na brak 

kandydatów na to stanowisko.  

 

➢ wyraził zgodę na:   

– zwiększenie środków zabezpieczonych w budżecie II Liceum Ogólnokształcącego im. 

Heleny Malczewskiej w Zawierciu na remont i doposażenie pracowni o kwotę 100.000 

zł (chodzi o pracownię komputerową);    

– przyznanie dodatkowych 4 godzin tygodniowo na realizację zajęć z języka 

angielskiego zawodowego w Technikum Nr 5 w Zespole Szkół im. gen. Józefa Bema 

w Zawierciu; 

– przyznanie dodatkowych godzin i zajęć przedmiotu: elementy działalności w służbach 

mundurowych, zajęć sportowych oraz podstaw psychologii w Zespole Szkół im. 

profesora Romana Gostkowskiego w Łazach. 

 

Jednocześnie poinformował, że w okresie sprawozdawczym przedstawiciele Zarządu Powiatu 

brali udział w następujących uroczystościach: 

 

– w dniu 29 kwietnia br. –  w uroczystych akademiach z okazji zakończenia roku 

szkolnego przez uczniów klas maturalnych; 

– w dniu 3 maja br. – w obchodach Święta 3 Maja na terenie powiatu zawierciańskiego; 

– w dniu 5 maja br. – w oddaniu do użytku drogi powiatowej nr 1726S relacji Zawiercie 

Kromołów – Karlin – Kiełkowice; 

– w dniu 24 maja br. – w Wojewódzkich Obchodach Dnia Strażaka połączonych  

z nadaniem Sztandaru Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Zawierciu;  

– w dniu 25 maja br. – w obchodach 25 – lecia Śląskiej Izby Rolniczej w Katowicach. 

  

Sprawozdanie Starosty zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych. 

 

 

Ad.5.) 

 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu Małgorzata Machura poinformowała, 

że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 24 maja br. jednogłośnie, czyli przy 4 głosach 

„za” wydali pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji „Programu współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2021 rok”. 

Wysokość środków przeznaczonych na realizację zadań publicznych objętych programem  

w roku 2021 ustalona została w wysokości 80.000 zł. 20% tej kwoty przeznaczono na małe 

granty tj. dofinasowanie zadań publicznych w trybie pozakonkursowym. W ramach otwartych 

konkursów ogłoszonych przez Zarząd Powiatu wpłynęło 13 ofert na realizację zadań 

wskazanych w programie: 5 ofert w obszarze Działalność wspomagająca rozwój wspólnot  

i społeczności lokalnych oraz podtrzymywanie i upowszechnianie tradycji narodowej, 

pielęgnowanie polskości oraz rozwój świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej 

oraz 8 ofert w obszarze Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej oraz ochrony  
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i promocji zdrowia. Dofinansowanie otrzymało 10 zadań. W ramach małych grantów 

pozakonkursowych przyznano środki na realizację zadań publicznych dla trzech organizacji. 

W ramach przewidzianej w Programie współpracy pozafinansowej z organizacjami 

pozarządowymi Starosta na wniosek organizacji wyrażał zgodę na objęcie patronatem 

przedsięwzięć oraz przekazywał nagrody i puchary na organizowane przez nie wydarzenia. 

Przedstawiciele organizacji pozarządowych w razie zgłoszonego zapotrzebowania uzyskiwali 

pomoc w wyszukiwaniu źródeł dofinansowania projektów i wniosków. Jak wynika ze 

sprawozdania wszystkie zadania zaplanowane w programie współpracy na rok 2021 zostały 

wykonane, a współpraca z organizacjami samorządowymi przebiegała prawidłowo. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XLVIII/473/22  

w sprawie w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu współpracy powiatu 

zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok w wyniku 

przeprowadzonej na wniosek Przewodniczącej Rady Powiatu reasumpcji głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.  

 

 

Ad.6.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przypomniała, że projekt uchwały 

omawianej w tym punkcie porządku obrad wraz z załączonymi materiałami został 

wprowadzony pod obrady Rady Powiatu  w ramach wykonania Uchwały Nr XLII/436/22  

z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy 

Rady Powiatu na 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu Małgorzata Machura poinformowała, 

że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 24 maja br. jednogłośnie, czyli przy 3 głosach 

„za” wydali pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 

W roku ubiegłym sytuacja na rynku pracy w powiecie zawierciańskim przedstawiała się 

następująco: liczba zarejesrtowanych bezrobotnych wyniosła 1996 osób, co stanowi spadek  

o 29,2% w porównaniu z końcem 2020 roku, a stopa bezrobocia wynosiła 5 % i była niższa 

od przeciętnej stopy bezrobocia obowiązującej w Polsce. W 2021 roku na aktywizację osób 

bezrobotnych wydatkowano około 8 mln 600 tys. zł , a wsparciem objęto 765 osób 

bezrobotnych. W porównaniu do 2020 roku Powiatowy Urząd Pracy posiadał do dyspozycji 

około 20% więcej środków na realizację zadań w tym zakresie. Z tego tytułu zwiększono 

dofinansowanie do podjęcia działalności gospodarczej oraz refundacji kosztów wyposażenia 

lub doposażenia stanowiska pracy. Największą popularnością cieszyły się staże, na które 

wydatkowano 40% wszystkich środków. Zwiększyło się również zainteresowanie 

dofinasowaniem do podjęcia działalności gospodarczej. Na szkolenia pracowników  

i pracodawców finansowane w ramach Krajowego Funduszu Szkoleniowego wykorzystano 

ponad 1 mln zł. W roku ubiegłym Powiatowy Urząd Pracy realizował następujące programy: 

Powiatowy Program Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 

2021 – 2026 oraz Program Działań na rzecz Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji 

zawodowej i zatrudniania na lata 2021 – 2026 „Osoba Niepełnosprawna partnerem na 

lojalnym rynku pracy”. Kontynuowane było wsparcie przedsiębiorców poszkodowanych na 

skutek pandemii COVID – 19 poprzez instrumenty pomocowe mające na celu rekompensatę 

poniesionych strat oraz ochronę istniejących miejsc pracy. W ramach Tarczy Antykryzysowej 

i Branżowej wypłacono wsparcie w wysokości około 8 mln. zł. Głównym instrumentem 

wsparcia w 2021 roku były dotacje branżowe. 
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Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, panie Starosto, szanowni radni. Rzeczywiście widać ogrom pracy 

włożony ze strony Powiatowego Urzędu Pracy. Ale taka jedna myśl, o której nawet 

rozmawiałem chwilę z panem dyrektorem, pojawia się, że największa liczba osób 

bezrobotnych to mężczyźni i jeszcze w wieku produkcyjnym. I myślę, że to jest też warte 

podkreślenia i zauważenia, że ta grupa stanowi największy procent osób w ogóle 

bezrobotnych. I myślę, że co prawda, ja widzę działania ze strony urzędu pracy, bo tak wiele 

takich osób zgłasza się, bo okazuje się, że zostają wzywali przez urząd pracy, ale myślę, że 

tutaj jeszcze jakaś intensyfikacja w tym kierunku powinna być i warto by ją zrobić ze 

względu na to, że dziwne jest, że jeżeli są oferty pracy, to największą grupę stanowią akurat 

mężczyźni i tacy, którzy mogą pracować. Więc to też jest – uważam – 0 tak pod rozwagę 

ewentualnie, czy zaproponować więcej szkoleń tym osobom, czy ewentualnie jeszcze zadbać 

o to, aby one mogły jednak być aktywizowanie, zwłaszcza przy tym, że na rynku pracy 

brakuje rąk do pracy.  

Jeszcze jeden temat, który chciałbym zauważyć czy zaapelować do pana Starosty, do 

dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy i również do włodarzy gmin. Mamy na terenie naszego 

powiatu dość liczną grupę gości z Ukrainy, jak wiemy. Na pewno mają problemy  

w poruszaniu się, przemieszczaniu i warto było już teraz, jeszcze przez cały ten okres 

wakacyjny, zapewnić im możliwość, w ramach szkoleń różnego typu, które przeprowadza 

Powiatowy Urząd Pracy, po prostu naukę języka polskiego. Ale naukę w miejscu pobytu tych 

ludzi, bo to, że my zorganizujemy w Zawierciu taki kurs dla wszystkich chętnych z całego 

powiatu, niewiele daje. Natomiast, jeżeli pan Starosta spotkałby się z włodarzami gmin, oni 

również gdyby … na pewno chętnie udostępnią pomieszczenia, a urząd pracy sfinansował 

nauczycieli przez okres letni, to przyda się to zarówno osobom dorosłym, jak i dzieciom. Nie 

wiadomo, jak długo to potrwa, ale być może od września będą już w normalnym trybie 

szkolnym i myślę, że to jest taka inicjatywa, którą pan Starosta powinien pokierować jako 

osoba koordynująca wszystko to, co dzieje się na terenie powiatu, a skoro tych szkoleń jest 

sporo i tych środków, jak nam przedstawiono, przybywa na różnego rodzaju szkolenia z tzw. 

Krajowego Programu Szkoleń, to myślę, że to jest ważny element na najbliższe miesiące, bo 

to może przyczynić się do zwiększenia również zatrudnienia osób, które przebywają  

w Polsce, a zapewne część z nich chciałaby podjąć pracę”. 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu Andrzej Rus (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, panie Starosto. Bardzo się cieszę, że pan radny dostrzega naszą pracę, 

ale chciałbym od razu wyjaśnić pewne sprawy, które dotyczą między innymi nauki języka dla 

uchodźców. My możemy sfinansować naukę języka dla osób, które są zarejestrowane  

w Powiatowym Urzędzie Pracy, a muszę powiedzieć, że na dzień dzisiejszy zarejestrowanych 

jest około 92 – 93 osób. To nie jest duża liczba. Z informacji, które my posiadamy, na terenie 

powiatu uchodźców jest ponad 1500,  z tego –  zakładając, że 1/3  to są osoby w wieku 

produkcyjnym,  czyli na 500 osób zarejestrowanych jest no co piąta. Dlatego my wyszliśmy 

nawet z taką inicjatywą, muszę powiedzieć, że odzew był stosunkowo niewielki. Dwie osoby 

z Ukrainy zdecydowały się na kursy językowe. Tu wydaje się, że jest to problem, a gdzieś ten 

problem się rozmywa. Z drugiej strony my musimy sobie zdawać sprawę, że niektóre 

miejscowości w naszym powiecie są wykluczone transportowo, nie ma publicznego 

transportu. I to jest wielki problem, bo część tych uchodźców jest rozlokowana na terenie 

powiatu, nie są oni tu w Zawierciu czy w samych nawet siedzibach gmin. I stąd jest problem, 

że oni nawet muszą zgłaszać się na wizyty tak, jak każdy polski obywatel zarejestrowany  
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w urzędzie i oni mają problem, jak dojechać do tego Zawiercia. Tu jest właśnie cała sprawa  

i ja bardzo popieram taki apel do włodarzy gmin, żeby tu spróbować jakoś rozwiązać tę 

sytuację, żeby tym uchodźcom pomóc właśnie tak transportowo, bo to byłaby naprawdę i dla 

nas i myślę, że dla nas wszystkich sytuacja, że łatwiej te osoby mogłyby znaleźć pracę, bo 

teraz nawet oferty pracy, większość ofert pracy na tych uchodźców to jest z terenu Zawiercia, 

ale już w Podlesicach jest ich dużo, w Podlesicach nie ma transportu publicznego i już rodzi 

się problem jak, zwłaszcza te kobiety, jak mają dojechać do pracy. I tu ja obiema rękami się 

podpisuję pod tym apelem, żeby właśnie włodarze gmin zechcieli się zastanowić, jak pomóc 

w tej sytuacji”. 

  

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dziękuję za tą odpowiedź, panie dyrektorze. Dlatego ja zwracałem się do pana Starosty, bo 

to trzeba zorganizować. Już wiemy, że jest bariera językowa, na pewno te osoby, goście 

z Ukrainy, niekoniecznie uchodźcy, myślę, że ci ludzie chcieliby być może podjąć pracę, ale 

przez barierę językową nie są w stanie dojechać do Zawiercia, znaleźć, wypełnić stosowne 

formularze. Nie mają się jak przedostać, stąd mój apel do pana Starosty, aby jednak zrobić 

spotkanie z wójtami, burmistrzami z terenu naszego powiatu, bo to oni powinni pomóc 

właśnie tym osobom, które chciałyby to zrobić, a po pierwsze, miałyby kurs językowy na 

miejscu, a więc w gminach, po drugie, aby zorganizowano im, bo przecież nawet zgłoszenie 

się takie do urzędu pracy raz miesiącu, to można te osoby dowieźć do Zawiercia, 

jeśli jest taki wymóg prawny, bo mamy ich traktować na równi z obywatelami polskimi.  

I myślę, że to się da zorganizować, ale głównym problemem tych osób jest bariera językowa, 

a więc ta kwestia, że bez znajomości języka polskiego mają utrudnione możliwości. A to, co 

pan dyrektor wspomniał, zgadza się, transport jest ważną rzeczą i ja zdaję sprawę, że kurs  

(i o czym wspominałem na początku) tylko na terenie Zawiercia, nie spełni naszych 

oczekiwań. Dlatego takie kursy należałoby zorganizować właśnie w gminie Szczekociny, 

właśnie w gminie  Kroczyce i innych gminach, które goszczą te osoby, zorganizować na 

miejscu i nawet z tą informacją trzeba dotrzeć. Tu uważam, że urzędy gminy powinny dotrzeć 

z tą informacją do tych osób, które przebywają na terenie naszego powiatu, żeby one w ogóle 

wiedziały, że mogą się zgłosić, że jest taki Powiatowy Urząd Pracy, że on przyjmuje takie 

wnioski. Sam pan dobrze powiedział, że teoretycznie przynajmniej jest grupa około 

(szacunkowo można mówić) co najmniej mogących podjąć pracę około 500 osób. Zgłosiło się 

niespełna 100 i myślę, że tu jest jednak ta bariera i językowa, logistyczna, i brak informacji.  

I tu bym bardzo zaapelował do pana Starosty, aby zorganizował takie spotkanie z włodarzami 

naszych gmin, aby ułatwić tym ludziom możliwość zarejestrowania się, możliwość ubiegania 

się pracę”.   

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie radny, takie spotkania odbywały się co tydzień od 20, powiedzmy pod koniec lutego 

rozpoczęliśmy. Pod koniec marca, kiedy już zasadzie większość najważniejszych spraw 

została – przepraszam za kolokwializm – ogarnięta, a rozpoczęły się takie ruchy wśród, jak to 

pan sam określił, gości naszych z Ukrainy, którzy: a) podejmowali pracę, wyprowadzali się  

z tych ośrodków tymczasowych albo recepcyjnych albo tych, którzy byli zakwaterowani w 

kwaterach prywatnych, czyli w mieszkaniach prywatnych, sami wynajmowali mieszkania, 

podejmowali pracę, czyli jakby zeszli z naszego stanu tego rejestrowego, b) wyjeżdżali  

w ogóle z naszego powiatu i w ogóle z Polski. Bardzo dużo osób szukało większych miast. To 

jest jakby prawda. Sprawy dotyczące jakby przyjmowania do szkół i adaptacji, one cały czas 

są robione. Pierwsze takie, że pierwszych takich uczniów mieliśmy chyba w szkole w Łazach 
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i to było zaraz w marcu. To, co powiedział pan dyrektor, że my możemy zorganizować takie 

kursy dla tych osób, które są tam zarejestrowane w urzędzie pracy, przez urząd pracy 

musiałoby to być robione zupełnie w innych kwestiach. Natomiast z tego, co ja się orientuję, 

to w tych szkołach, nawet tu było takie spotkanie właśnie z wójtami, burmistrzami i padł taki 

jeden pomysł, aby zrobić szkołę przygotowawczą, w jednej gminie przeznaczyć jakąś szkołę, 

aby te dzieci przygotowywać. Natomiast szybko został przedyskutowany i uznany za mało 

realny do wykonania, bo by trzeba było z całego powiatu po pierwsze te dzieci dowodzić, po 

drugie chodzi nam o to, aby się one nie wyalienowały, ale adaptowały w naszym 

społeczeństwie i właśnie aby się nie czuły wyalienowane. Jeżeli chodzi o kursy takie dla tych 

osób, które chcą podjąć pracę, na pewno rozeznamy ten temat we współudziale gmin  

i postaramy się ewentualnie przyjrzeć tej sprawie i rozwiązać, jeżeli będą tacy chętni. 

Natomiast wiem, że bardzo duża ilość osób, którzy przyjechali od lutego i trafiło do naszego 

powiatu, już podjęło pracę, niekoniecznie musząc się rejestrować w urzędzie pracy. Szukali 

jej na własną rękę, tak samo, jak i szukali mieszkań na własną rękę, ale dziękuję za te 

sugestie, skontaktujemy się z gminami i jeżeli będzie taka możliwość, będą takie chęci, to 

możemy znaleźć jakieś rozwiązanie”.  

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Starosto, dziękuję za zainteresowanie, ale też chciałbym zwrócić uwagę, że same 

spotkania do niczego nie prowadzą, chodzi o efekty. Uważam, że Powiatowy Urząd Pracy 

ma pewne możliwości np. stażowe, to jest kwestia organizacji. I tak mówiłem, co to pan 

dyrektor słusznie podkreślił, że jest brak możliwości transportu, dlatego i ten pobyt wcześniej 

przy państwa rozmowach upadł. Ale urzędy gmin mogą wystąpić o staże np. dla studentów 

polonistyki, którzy mogą sobie dorobić, to nie musi być kurs na najwyższym poziomie dla 

studentów, którzy mają podjąć polonistykę. Myślę, że wielu studentów w ramach staży 

wakacyjnych chętnie by sobie dorobiło. I gdybyśmy uruchomili punktowo, prawie w każdej 

gminie, zniknąłby ten problem wyobcowania, zniknąłby ten problem transportu, a te dzieci 

pewnie chętnie w ramach takiej letniej szkoły w budynkach szkół uczestniczyły. I to – 

przypuszczam – mógłby sfinansować Powiatowy Urząd Pracy na zasadzie staży, a gminy 

mogłyby to zrealizować. Ja myślę, że w tym kierunku pójdźmy, aby to było rozproszone  

i abyśmy mogli w ten sposób już nie tylko rodziców, ale również dzieci uczyć, które –  jeśli 

nauczą się języka polskiego –  to już one w codziennym życiu będą również edukować 

swoich bliskich”. (Starosta Gabriel Dors zauważył, że tak właśnie powiedział). 

 

Po zakończeniu dyskusji projekt uchwały Nr XLVIII/474/22 w sprawie sytuacji na rynku 

pracy w powiecie zawierciańskim w 2021 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.      

 

 

Ad.7.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że autopoprawki do 

projektów uchwał w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2022 rok oraz zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022 – 2026, przyjęte przez Zarząd Powiatu  

w dniu 24 maja br. zostały w tym samym dniu przekazane radnym drogą mailową. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 25 maja br. jednogłośnie, czyli 
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przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie powiatu na 2022 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XLVIII/475/22   

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2022 rok w wyniku przeprowadzonego głosowania  

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.      

 

  

Ad.8.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 25 maja br. jednogłośnie czyli 

przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022 – 2026 wraz z autopoprawką Zarządu 

Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu 

powiatu uchwałą przyjętą przez Radę Powiatu w poprzednim punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XLVIII/476/22   

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022 – 2026 w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.      

 

 

Ad.9.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że przepisy ustawy  

o ogłaszaniu  aktów normatywnych i innych aktów prawnych stanowią, że tekst jednolity aktu 

normatywnego innego niż ustawa ogłasza w formie obwieszczenia organ właściwy do 

wydania danego aktu. Tekst jednolity zawiera wszystkie zmiany wynikające z aktów 

zmieniających, które weszły w życie do dnia ujednolicenia włącznie i posiada przymiot 

autentyczności taki sam jak tekst pierwotny aktu. Zgodnie z ustawą o samorządzie 

powiatowym uchwalenie statutu powiatu należy do kompetencji organu stanowiącego. 

Obecnie obowiązujący Statut Powiatu Zawierciańskiego został przyjęty przez Radę Powiatu 

Uchwałą Nr XXXVII/471/13 z dnia 23 maja 2013 roku. Tekst jednolity ogłaszany  

w obwieszczeniu stanowiącym załącznik do rozpatrywanego projektu uchwały uwzględnia 

zmiany do statutu  wprowadzone 5 uchwałami Rady Powiatu podjętymi w okresie od 11 

grudnia 2014 roku do 25 listopada 2021 roku. W związku z faktem, że obwieszczenie nie 

wprowadza do statutu zmian o charakterze merytorycznym i ma jedynie charakter 

porządkujący jego treść w celu ułatwienia posługiwania się tym dokumentem, nie jest w tym 

zakresie wymagane uzyskanie opinii Komisji oraz przeprowadzenie konsultacji społecznych. 

Wspomnieć należy, że uchwały wprowadzające zmiany do statutu uwzględnione  

w obwieszczeniu zostały podane konsultacjom społecznym  oraz pozytywnie zaopiniowane 

przez stałe Komisje funkcjonujące w Radzie. Zgodnie z obowiązującymi przepisami 

obwieszczenie w sprawie ogłoszenia teksu jednolitego statutu powiatu będącego aktem prawa 

miejscowego podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XLVIII/477/22  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Powiatu Zawierciańskiego w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli 21 głosach „za”.    
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Ad.10.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Dorota Pytlik poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 24 maja  br. jednogłośnie, czyli przy  

4 głosach „za” pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia Oceny 

Zasobów Pomocy Społecznej Powiatu Zawierciańskiego za 2021 rok. 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla powiatu zawierciańskiego za 2021 rok została 

przygotowana na podstawie danych zebranych przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie  

w Zawierciu za pośrednictwem systemu Centralnej Aplikacji Statystycznej Ministerstwa 

Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. Dane z oceny umożliwiają analizowanie  

i monitorowanie występowania problemów społecznych oraz planowanie działań 

aktywizujących jednostki samorządu terytorialnego w obszarze usług społecznych. W oparciu 

o wnioski końcowe przygotowano rekomendacje do realizacji w latach następnych.  

W rekomendacjach wskazano m.in. że:  

− istnieje potrzeba pozyskiwania i szkolenia kandydatów na rodziny zastępcze oraz 

wzmacniania już funkcjonujących rodzin poprzez zwiększenie dostępu do 

specjalistycznego poradnictwa, ze szczególnym uwzględnieniem tworzenia rodzin 

zastępczych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego i rodziny zawodowej 

specjalistycznej oraz rodzinnego domu dziecka; 

− w związku z brakiem 132 miejsca w żłobkach wskazane jest rozbudowywanie 

infrastruktury w powiecie w tym zakresie; 

− wskazane jest zabezpieczenie środków finansowych na zatrudnienie dodatkowej kadry ze 

względu na rosnącą tendencję zadań przekazywanych jednostkom pomocy społecznej; 

− Zasadnym jest poszerzenie oferty wsparcia i pomocy adresowanej do różnych grup 

odbiorców: domy dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży, ośrodki wsparcia dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi czy rozwój specjalistycznego wsparcia; 

− koniecznym jest usuwanie barier architektonicznych w celu zwiększania dostępności dla 

mieszkańców powiatu zawierciańskiego wszystkich grup wiekowych z ograniczeniami  

i niepełnosprawnościami. 

Informacje zawarte w ocenie są materiałem poglądowym mającym ułatwić podejmowanie 

decyzji związanych z planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XLVIII/478/22   

w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej Powiatu Zawierciańskiego za 2021 

rok w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

20 głosach „za”.   

 

 

Ad.11.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Dorota Pytlik poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 24 maja  br. jednogłośnie, czyli przy  

4 głosach „za” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały wprowadzającej zmiany w zakresie 

wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

realizację zadań powiatu zawierciańskiego w 2022 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej  

i społecznej osób niepełnosprawnych. 

Przedmiotowy projekt uchwały przewiduje zwiększenie wydatków na dofinansowanie 

uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych. Potrzeby osób niepełnosprawnych w tym 

zakresie są bardzo duże, o czym świadczy fakt, że limit środków przeznaczonych na 

realizację tego zadania w roku bieżącym został już w całości rozdysponowany. Zwiększenie 
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środków o kwotę 58 tys. zł pozwoli na realizację ok. 40 wniosków. Kwota ta została 

wygospodarowana w wyniku zmniejszenia wydatków na zadania z zakresu dofinansowania 

likwidacji barier technicznych, architektonicznych i w komunikowaniu się oraz sportu, 

kultury, rekreacji i turystki. Było to możliwe dzięki środkom pozyskanym z programu 

„Aktywny samorząd” w kwocie 312.912 zł, które będzie można przeznaczyć między innymi 

na realizację zaopatrzenia w specjalistyczny sprzęt w zakresie tożsamym z ww. zadaniami. 

Powiatowa Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych wydała pozytywną opinię do 

przedmiotowego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 13 maja br.    

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XLVIII/479/22   

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/462/22 z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie ustalenia 

zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

na realizację zadań powiatu zawierciańskiego w 2022 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej osób niepełnosprawnych w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.   

 

 

Ad.12.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 25 maja br. jednogłośnie, czyli 

przy 4 głosach „za” pozytywnie projekt uchwały omawianej w tym punkcie porządku obrad. 

Projekt ten dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie przez Szpital Powiatowy w Zawierciu z tym 

samym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego mieszczącego się w budynku 

zlokalizowanym przy ul. Piłsudskiego 80 w Zawierciu z przeznaczeniem na prowadzenie 

usług stomatologicznych na okres 3 lat. Obowiązująca obecnie umowa wygasa w dniu  

30 czerwca br.  Wynajęcie lokalu nie narusza przepisów ustawy o działalności leczniczej, nie 

ograniczy możliwości realizacji statutowych zadań szpitala, nie wpłynie negatywnie na jakość 

udzielanych przez szpital świadczeń zdrowotnych i ich dostępność dla pacjentów oraz nie 

doprowadzi do wzrostu kosztów utrzymania. Zgodnie przepisami ustawy o samorządzie 

powiatowym, jeżeli po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejną 

umowę, przedmiotem której jest ta sama nieruchomość, wymagana jest uchwała organu 

stanowiącego. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XLVIII/ 480/22   

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu aktywów trwałych w postaci 

lokalu użytkowego na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w 

Zawierciu na okres 3 lat w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.       

 

 

Ad.13.) 

 

 Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Dorota Pytlik poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 24 maja  br. jednogłośnie, czyli przy  

4 głosach „za” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie podwyższenia wysokości 

wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych 

Ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej gwarantuje najniższy poziom 

wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych,  dając jednocześnie organowi 

stanowiącemu możliwość zwiększenia wysokości tych świadczeń. Obecnie obowiązujące 
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stawki wynagrodzenia zostały ustalone przez Radę Powiatu w 2020 roku. W związku ze 

wzrostem w roku bieżącym minimalnych stawek wynagrodzenia  podwyższenie 

wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych do kwot wskazanych w omawianym 

projekcie uchwały wydaje się być jak najbardziej uzasadnione.    

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XLVIII/481/22   

w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

20 głosach „za”.       

 

 

Ad.14.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

− w okresie sprawozdawczym do Biura Rady Powiatu wpłynęły informacje przygotowane 

przez wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu dotyczące tematów 

wiodących posiedzeń stałych Komisji w miesiącu maju 2022 roku; 

− na zaproszenie organizatorów Przewodnicząca Rady Powiatu uczestniczyła w 

uroczystych obchodach Dnia Godności Osób Niepełnosprawnych organizowanych przez 

Zespół Szkól Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej Nr 2 w Zawierciu w roku patronki tej placówki. 

  

 

Ad.15.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że w okresie od 

poprzedniej sesji wpłynęły następujące interpelacje radnych: 

− w nawiązaniu do pisma z dnia 20 grudnia 2021 roku stanowiącego odpowiedź na 

interpelację ws. remontu drogi powiatowej nr 1708 S na odcinku Kaźmierówka – Rokitno, 

gmina Łazy radny Grzegorz Piłka w dniu 10 maja br. ponownie wnioskował  

o wykonanie remontu na tym odcinku polegającego na położeniu brakujących  

i zniszczonych fragmentów nakładki asfaltowej. Odpowiedź Starosty na powyższą 

interpelację została złożona w terminie ustawowym; 

− w terminie ustawowym złożona została również odpowiedź na interpelację radnego 

Karola Hadrycha ws. modernizacji boisk i ogrodzenia przy Zespole Szkół w Porębie 

złożoną w dniu 27 kwietnia.  

Odpowiedzi zostały niezwłocznie  przekazane zainteresowanym radnym drogą elektroniczną 

oraz zamieszczone  na stronie internetowej Starostwa, w Biuletynie Informacji Publicznej 

oraz na tablicy ogłoszeń przy Biurze Rady Powiatu. 

 

Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, panie Starosto, Wysoka Rado, szanowni państwo. Na podstawie art. 

21 ust.  9 i 10 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym oraz § 19 ust.  

4 Statutu Powiatu Zawierciańskiego, stanowiącego załącznik do uchwały Rady Powiatu  

z dnia 23 maja 2013 roku składam interpelację w sprawie stanu dróg powiatowych na terenie 
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gminy Ogrodzieniec. Wynoszę o naprawę bitumicznej nawierzchni w następujących drogach 

powiatowych: Ogrodzieniec – Ryczów – droga 1722 S, Ryczów, ulica Grochowiecka – droga 

1723 S, Ryczów, ulica Armii Krajowej –  1723S, Fugasówka, ulica Kolejowa –  1730 S, 

Markowizna –  1721 S, Kiełkowice, ulica Turystyczna –  1724 S, Kiełkowice, ulica 

Pielgrzymów –  1725 S. Do interpelacji dołączam dokumentację fotograficzną, obrazującą 

nowe ubytki w nawierzchni.  Wnoszę również o pielęgnację pobocza przy drodze powiatowej 

przy ulicy Kolejowej w Fugasówce. Załącznik obrazuje stan pobocza przy tej drodze. Stan 

dróg powiatowych na terenie  gminy Ogrodzieniec nieustannie zagraża bezpieczeństwu 

mieszkańców. Ubytki nawierzchni  bitumicznych stanowią niebezpieczeństwo dla 

poruszających się po nich mieszkańców, a także mogą powodować wypadki i uszkodzenia 

poruszających się  po nich samochodów. Proszę o udzielenie informacji o terminach i 

sposobach rozwiązania problemów poruszanych w niniejszej interpelacji. Wszystko w trosce 

o dobro i bezpieczeństwo mieszkańców gminy Ogrodzieniec. Dziękuję”. 

 

Karol Hadrych (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, panie Starosto, Wysoka Rado. Interpelacja w sprawie drogi Niweckiej 

i Baśniowej w Porębie. Zgodnie z art. 6a ust. 3 ustawy z dnia 21 marca1985 roku o drogach 

publicznych drogami powiatowymi są drogi stanowiące połączenia miast będących 

siedzibami powiatów z siedzibami gmin  i siedzib gmin między sobą, przy czym jak 

przyjmuje Naczelny Sąd Administracyjny wymóg ten spełniają nie tylko drogi stanowiące 

proste połączenie miast, ale także odcinki prowadzące do tych dróg, bowiem odcinek 

doprowadzający do drogi łączącej również będzie stanowił połączenie. Drogami gminnymi 

natomiast są drogi o znaczeniu lokalnym niezaliczone do innych kategorii stanowiące  

uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym potrzebom. Droga w ciągu ulicy Niweckiej 

oraz Baśniowej w Porębie stanowi połączenie gminy Poręba z drogą wojewódzką nr 793, 

której przebieg drogi to" Siewierz, Czekanka, Leśniaki (powiat będziński), Myszków, Żarki, 

Zawada (powiat myszkowski), Złoty Potok, Janów, Julianka, Przyrów, Aleksandrówka, 

Święta Anna (powiat częstochowski). Jej drugi  koniec łączy się drogą krajową nr 78 Siewierz 

- Zawiercie - Szczekociny – Nagłowice - Jędrzejów. Nie jest to zatem droga służąca  

wyłącznie mieszkańcom gminy Poręba. Stąd też przedmiotowa droga została zaliczona  

do kategorii dróg powiatowych na podstawie Uchwały nr XXII/185/2000 Rady Powiatu 

Zawierciańskiego z dnia 28 września 2000 roku w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 

powiatowych oraz określenia przebiegu tych dróg. Na podstawie Uchwały nr 597/356/II/2006 

rok Zarząd Województwa Śląskiego z dnia 6 kwietnia 2006 roku w sprawie nadania 

numeracji dróg powiatowych, wyżej wymienionym ulicom nadany został nr 1746 S. W 

Portalu Bazy Danych Obiektów Topograficznych ulica Niwecka oraz Baśniowa posiadają 

nadal kategorię drogi powiatowej o nr. 1746 S. Ponadto Minister Rozwoju, Pracy i 

Technologii, wydając decyzję z dnia 3 września 2021 roku również powołuje się na 

przedmiotowy numer drogi powiatowej. Przedmiotowa droga łączy zatem miejscowości 

będące siedzibami jednostek samorządu terytorialnego i w całości spełnia ustawową definicję 

drogi powiatowej. Na drogę powiatową o nr1746 S zostały poniesione nakłady finansowe  

w latach 2001-2002, na co wskazuje wykaz inwestycji przeprowadzonych przez Powiatowy 

Zarząd Dróg zgodnie do "Założeń programu rozwoju układów komunikacyjnych powiatu 

zawierciańskiego na lata 2001-2010". O zaliczeniu drogi do odpowiedniej kategorii  

i określeniu czyją własność ona stanowi, decyduje nie sposób wykorzystania danego odcinka 

drogi, ale przepis ustawy o drogach publicznych oraz określone w tej ustawie organy 

administracji państwowej lub samorządowej. Taka regulacja wynika z konieczności 

zapewnienia na terenie całego kraju właściwego połączenia dróg poszczególnych kategorii, 
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rozłożenia kosztów utrzymania pomiędzy poszczególne jednostki organizacyjne. Co ważne 

po stronie wyżej wymienionych organów brak jest swobody - w tym względzie decydują 

jednobrzmiące przepisy ustawy, w tym zakresie definicji legalnych dróg określonych 

kategorii. Biorąc powyższe pod uwagę proszę o podanie przyczyny, dlaczego ulica Niwecka 

oraz Baśniowa nie zostały uwzględnione w Uchwale nr XIV/167/19 Rady Powiatu 

Zawierciańskiego z dnia 31 października 2019 w sprawie zmiany Uchwały nr XII/121/19 z 

dnia 26 września 2019 roku zmieniającą uchwałę XX/185/2000 z dnia 28 września 2000 roku 

w sprawie zaliczenia do kategorii dróg powiatowych oraz określenia przebiegu tych dróg. 

Wnioskuje o uregulowanie stanu prawnego oraz kategorii drogi ulicy Niweckiej oraz 

Baśniowej w Porębie. Dziękuję”. 

 

 

Ad.16.) 

 

Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Szanowni państwo, tak się składa, że w dzisiejszym dniu obchodzimy Dzień Matki, a jutro 

Dzień Samorządowca. Chciałabym z tego miejsca wszystkim mamom w naszym powiecie 

złożyć  najserdeczniejsze życzenia zdrowia, szczęścia, wszelkiej pomyślności, żeby zawsze 

były szczęśliwe, a wszystkim pracownikom i oczywiście państwu i wszystkim 

samorządowcom zadowolenia z wykonywanej funkcji i wykonywanej pracy i również 

zdrówka, szczęścia, i wszystkiego najlepszego w życiu i zawodowym  i osobistym. Dziękuję 

bardzo”.  

 

Do życzeń dołączyła się Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska. 

 

 

Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Szanowni państwo, chciałbym zapytać i wnioskować o informacje w zakresie organizacji 

ośrodka egzaminowania na prawo jazdy, ponieważ czas upływa, a w najbliższych 3 latach 

możemy się liczyć z dużym przyrostem chętnych do zdawania, ponieważ rocznikowo  

w szkołach będzie przybywać w tym roku, że tak powiem, absolwentów szkół podstawowych,  

a w konsekwencji później średnich. Żeby można było na przyszłą sesję jakąś 

informację na ten temat uzyskać, to bym bardzo prosił”.  

 

 

Ad.17.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska – 

dziękując wszystkim z udział w posiedzeniu –  zamknęła obrady XLVIII sesji Rady Powiatu 

Zawierciańskiego. 

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 13.05. 

 

 

Protokół sporządziła:      Przewodnicząca Rady Powiatu 

   /-/ Anna Bryła              /-/ Barbara Laskowska 

                             


